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Geachte Voorzitter, 

 

Hierbij geef ik u mijn reactie op vragen en opmerkingen die vanuit de CDA- en 

PvdD-fracties zijn ingebracht in het schriftelijk overleg over de stand van zaken 

grote grazers Oostvaardersplassen (Kamerstuk 32563, nr. 10). 

 

 

Vragen en opmerkingen van de leden van de fractie van het CDA 

 

De leden van de CDA-fractie vragen of het Staatsbosbeheer moet zijn die de 

commissie Vaarkamp over eventuele aanpassingen van het afschotprotocol 

informeert dan wel omgekeerd. 

Staatsbosbeheer zal als regel het initiatief nemen en plannen met betrekking tot 

uitvoering van adviezen van ICMO-2 of het beheer van grote grazers voorleggen 

aan de commissie Vaarkamp. Daarnaast kan de commissie Vaarkamp 

Staatsbosbeheer ook ongevraagd adviseren. Van belang is dat er in alle gevallen 

goed wederzijds overleg plaatsvindt.  

 

In mijn brief heb ik aangegeven dat ik nu niet zal vragen of Staatsbosbeheer 

stappen wil zetten om het advies van de commissie Gabor op het onderdeel 

Hollandse Hout uit te voeren en dat ik daarmee uitvoering geef aan de motie 

Lodders/Ormel (32563, nr. 2). De leden van de CDA-fractie willen weten waarom 

ik het woord ‘nu’ heb gebruikt. Evenzo heb ik aangegeven dat ik de motie 

Ormel/Lodders (32563, nr. 7) uitvoer door op dit moment geen acties te 

ondernemen ter realisatie van de Oostvaarderswissel. De leden van de CDA-fractie 

willen weten waarom ik de woorden ‘op dit moment’ heb gebruikt.  

Een Kamermeerderheid heeft deze moties aangenomen en ik voer ze dus uit. Wel 

heb ik in het debat aangegeven dat ik geen massale diersterfte door uithongering 

wil, dat ik niet in een situatie wil terechtkomen waarbij wij massaal moeten 

afschieten om overpopulatie teniet te doen, en dat ik voldoende beschuttings-

mogelijkheden voor de dieren wil.  
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Dit alles wordt ook in uw Kamer breed gedeeld. Mochten de omstandigheden die 

van invloed zijn op de beheersituatie in de Oostvaardersplassen of de inzichten 

over de beheersituatie sterk wijzigen, dan ga ik bezien wat de beste optie is om 

zoveel mogelijk aan bovengenoemde drie uitgangspunten te voldoen. Dat is 

conform mijn lijn in het algemeen overleg van 1 december 2010 (Tweede Kamer 

2010-2011, 32 563, nr. 9).  

 

Ook vraagt de CDA-fractie wat de bestemming wordt van de reeds verworven 

hectares, ooit bedoeld ter realisatie van de Oostvaarderswissel. 

Tot nu toe zijn er geen hectares verworven ter realisatie van de Oostvaarders-

wissel. De Oostvaarderswissel is een suggestie uit het advies van de commissie 

Gabor van november 2010. 

 

 

Vragen en opmerkingen van de leden van de fractie van de PvdD 

 

De leden van de PvdD-fractie vragen of ik de commissie Gabor heb geconsulteerd 

over de te verwachten gevolgen voor het welzijn van de dieren als openstelling 

van het Hollandse Hout of de realisatie van de Oostvaarderswissel niet doorgaan. 

Ook vragen zij wat de gevolgen zijn voor de mate van afschot. De commissie 

Vaarkamp is nu aan het werk en deze zal ook naar de consequenties kijken van de 

huidige beheersituatie.  

 

De leden van de PvdD-fractie stellen ook dat ik nu verantwoordelijk zou zijn voor 

een groter risico op lijden. Ik bestrijd dat. Door uitvoering te geven aan 

belangrijke adviezen van de commissie Gabor stuur ik juist aan op een situatie 

waarin onnodig lijden wordt voorkomen.  

 

De leden van de PvdD-fractie vragen wat ik gedaan heb om de gemeente Lelystad 

ervan te proberen te overtuigen van de noodzaak om het Hollandse Hout open te 

stellen voor de grote grazers. Er is op verschillende momenten contact geweest 

met het college van B&W van Lelystad, zowel ambtelijk als door mijzelf.  

 

De leden van de PvdD-fractie vragen waarom ik in de context van het Hollandse 

Hout en de gemeente Lelystad aangeef draagvlak belangrijk te vinden en 

tegelijkertijd geen stappen onderneem ter realisatie van het Oostvaarderswold, 

terwijl onder meer de provincie Flevoland daar een groot voorstander van is.  

Mijn standpunt over het Oostvaarderswold komt voort uit het beleidsvoornemen 

uit het regeerakkoord om de Robuuste Verbindingszones, waaronder het 

Oostvaarderswold, niet aan te leggen.  

 

De leden van de PvdD-fractie vragen of ik kan aangeven wat de opdracht is die 

aan de beheeradviescommissie wordt meegegeven. Daarnaast stellen zij een 

aantal andere vragen over de wijze van advisering. Ik zal op korte termijn het 

instellingsbesluit voor de beheeradviescommissie publiceren, waarin ook de 

opdracht aan de commissie staat geformuleerd. Ik zal u daarvan een afschrift 

sturen.  
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De leden van de PvdD-fractie vragen ook naar de stand van zaken rond het 

instellen van een wetenschappelijke commissie en of ik vind dat deze 

wetenschappelijke commissie ook een onontbeerlijke rol vervult voor de bindende 

adviezen van de beheeradviescommissie. Het behoort tot de taakopdracht aan de 

commissie Vaarkamp om hiernaar te kijken.  

 

De Staatssecretaris van Economische Zaken, Landbouw en Innovatie, 

 

 

 

 

dr. Henk Bleker 


